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Protokół nr 3/2023 

z posiedzenia Komisji Rozwoju 

w dniu 22 marca 2023 r.  

 

WAK.0012.1.3.2023 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 Posiedzenie komisji otworzyła Wiceprzewodnicząca Pani Izabela Kownacka, witając 

członków komisji oraz Gości. Lista obecności Radnych i Gości obecnych na posiedzeniu 

stanowi załącznik Nr 1 i Nr 2 do niniejszego protokołu.  

W posiedzeniu wzięło udział dziesięciu członków Komisji Rozwoju:  

1) Aleksandra Bednarek; 

2) Piotr Choroś; 

3) Zbigniew Garbaczewski; 

4) Izabela Kownacka; 

5) Grzegorz Kubalski; 

6) Wiesław Smoczyński; 

7) Leszek Smuniewski; 

8) Anna Gajewska; 

9) Agnieszka Borkowska; 

10) Grzegorz Zbroch. 

 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Programy operacyjne w nowym okresie budżetowania UE – perspektywy pozyskania 

środków na zadania powiatowe. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji.  

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Wiceprzewodnicząca komisji zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść jakieś uwagi                  

do przedstawionej propozycji porządku obrad. Nikt nie zgłosił, więc porządek obrad został 

przyjęty przez aklamację. Pani Izabela Kownacka przystąpiła do jego realizacji.  

 

 

 

3. Programy operacyjne w nowym okresie budżetowania UE – perspektywy 

pozyskania środków na zadania powiatowe. 

 

Wiceprzewodnicząca komisji Pani Izabela Kownacka zwróciła się z prośbą                 

do Naczelnika Wydziału Strategii, Rozwoju i Pozyskiwania Funduszy o omówienie tematu. 
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Pan Michał Stalmach przedstawił prezentację w tym zakresie – stanowi załącznik nr 3         

do protokołu. 

 

Następnie omówił harmonogram naborów wniosków o dofinansowanie w Programie 

Fundusze Europejskie dla Mazowsza 2021 – 2027 – stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Kolejno zachęcił do szczegółowego zapoznania się z dokumentem „Fundusze Europejskie                   

dla Mazowsza 2021 – 2027”, udostępnionym przez Urząd Marszałkowski Województwa 

Mazowieckiego w Warszawie.  

 

Pani Izabela Kownacka podziękowała za szczegółowe omówienie tematu i zaproponowała 

dyskusję, w której kolejno udział wzięli. 

 

Pan Wiesław Smoczyński zapytał, z jakich funduszy, z jakich wniosków obecnie korzysta 

Powiat Legionowski? 

 

Pan Michał Stalmach odpowiedział, że w chwili obecnej powiat przygotowuje się do 

perspektywy finansowej 2021 – 2027. Dodał, że obecnie realizowany jest projekt 

„Zawodowe Mazowsze” współfinansowany ze środków Unii Europejskiej, w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego 2014 – 2020. Nadmienił, że projektem zarządza 

Agencja Rozwoju Mazowsza i samorząd województwa mazowieckiego, a powiat jest 

partnerem. 

 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Pani Izabela Kownacka przystąpiła do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

 

 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji.  

 

Wiceprzewodnicząca komisji zwróciła się z prośbą do Skarbnika Powiatu 

Legionowskiego o omówienie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w kompetencji Komisji Rozwoju są dwa projekty 

uchwał spośród uchwał przewidzianych do procedowania na najbliższej Sesji Rady Powiatu 

w Legionowie. Pierwszy to projekt uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę                    

Nr 308/XLVII/2022 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2023: 

1) zwiększenie planu wydatków o kwotę:  

a) 3.400.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania majątkowego pn.: 

„Opracowanie dokumentacji projektowej oraz rozbudowa drogi powiatowej 

Nr 1820W w Gminie Jabłonna – etap I”. Z uwagi na otrzymanie ofert, 

dotyczących faktycznych kosztów realizacji zadania w wyniku 

przeprowadzonego postępowania przetargowego. Dodała, że zadanie 

realizowane jest w ramach przedsięwzięć ujętych w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej przy udziale środków z Rządowego Funduszu Polski Ład: 

Program Inwestycji Strategicznych w kwocie 5.000.000,00 zł;  

b) 30.000,00 zł z przeznaczeniem na organizację rodzinnego pikniku 
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ekologicznego w ramach programu „Ekologiczny piknik rodzinny”. Dodała,        

że powiat złoży wniosek do Mazowieckiego Funduszu Ochrony Środowiska          

i Gospodarki Wodnej w Warszawie o dofinansowanie w formie dotacji 

realizacji w/w zadania z zakresu edukacji ekologicznej. Zaznaczył,                  

że program zakłada możliwość dofinansowania do 100 % kosztów 

kwalifikowanych dla jednego beneficjenta w danym roku kalendarzowym,        

z tym, że nie więcej niż 30.000,00 zł; 

c) 114.550,00 zł z przeznaczeniem na zwiększenie planu dotacji podmiotowej 

dla Powiatowego Centrum Integracji Społecznej w Legionowie w związku        

z realizacją projektu współfinansowanego przez Ministra Rodziny i Polityki 

Społecznej w ramach Programu na rzecz zatrudnienia socjalnego na lata 

2023 – 2025. Edycja 2023;  

d) 115.000,00 zł na realizację nowego zadania majątkowego pn. „Zakup 

samochodu dostawczego” służącego do transportu żywności na potrzeby 

Powiatowego Centrum Integracji Społecznej w Legionowie. Dodała, że środki 

na ten cel będą pochodziły z nadwyżki, którą PCIS wypracował w 2022 roku;  

2) zmniejszenie planu wydatków o kwotę: 

a) 1.500.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania majątkowego             

pn. „Zakup nieruchomości w Gminie Jabłonna”; 

b) 3.718.864,00 zł, dotyczy zmniejszenia wpłaty do budżetu państwa na 2023 

rok, na podstawie informacji Ministra Finansów o wysokość tej wpłaty. 

 

Wiceprzewodnicząca komisji podziękowała za omówienie projektu uchwały i zaproponowała 

dyskusję. W związku z brakiem zgłoszeń, Pani Izabela Kownacka przystąpiła do procedury 

głosowania. Wynik głosowania: 

 

9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 

 

Wiceprzewodnicząca komisji potwierdziła, że omawiany projekt uchwały w zakresie 

właściwości Komisji Rozwoju, został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że drugim projektem uchwały, będącym                    

w kompetencji Komisji Rozwoju, jest projekt uchwały Rady Powiatu w Legionowie 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2023 – 2043.  Nadmieniła, że projekt uchwały przedstawia zmiany, 

które zostały podjęte w ramach kompetencji Zarządu Powiatu, w okresie od 28 lutego do          

14 marca 2023 roku, a także uwzględnia zmiany zawarte w projekcie uchwały dotyczącej 

zmian w budżecie, która będzie procedowana na Sesji Rady Powiatu w Legionowie w dniu 

27 marca br. Nadmieniła, że w projekcie tej uchwały dokonywana jest również aktualizacja 

danych dotyczących 2022 roku. Zaznaczyła, że do Regionalnej Izby Obrachunkowej zostały 

przekazane roczne sprawozdania budżetowe i w związku z tym uaktualnione zostały 

wszystkie pozycje związane z rokiem 2022, w tym zmiany dotyczące zmian i aktualizacji 

nakładów, które powiat poniósł lub poniesie w zakresie zadań inwestycyjnych. Natomiast 

w ramach zmian przedstawionych w projekcie uchwały Rady Powiatu w Legionowie na 

najbliższej Sesji dokonywane jest wprowadzenie aktualizacji kwot, dotyczących omawianej 

inwestycji – drogi 1820W.      

 

Wiceprzewodnicząca komisji podziękowała za omówienie projektu uchwały i zaproponowała 

dyskusję. W związku z brakiem zgłoszeń, Pani Izabela Kownacka przystąpiła do procedury 

głosowania. Wynik głosowania: 
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9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 

 

Wiceprzewodnicząca komisji potwierdziła, że omawiany projekt uchwały w zakresie 

właściwości Komisji Rozwoju, został pozytywnie zaopiniowany.  

 

 

 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

  Wiceprzewodnicząca komisji powiedziała, że do protokołu nie zgłoszono żadnych 

uwag. Zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby zgłosić jakieś uwagi. Nikt z obecnych 

Radnych nie zgłosił. Pani Izabela Kownacka przystąpiła do procedury głosowania. Wynik 

głosowania: 

 

9 głosów za, przy braku głosów wstrzymujących i przeciwnych. 

 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że protokół nr 2/2023 z posiedzenia Komisji Rozwoju 

w dniu 22 lutego 2023 r. został przyjęty.  

 

 

 

6. Wolne wnioski. 

 

Pani Agnieszka Borkowska zapytała, czy nie uda się zrealizować przebudowy ronda             

ul. Jagiellońskiej i ul. Słowackiego w Legionowie z uwagi na wysokie koszty. Zapytała, czy 

jeszcze raz zostanie ogłoszone postępowanie przetargowe? 

 

Pan Grzegorz Kubalski potwierdził, że jeszcze raz zostanie ogłoszone postępowanie 

przetargowe. 

 

Pani Izabela Kownacka powiedziała, że chciałaby poruszyć temat szybkiej kolei. Dodała, że 

13 marca br. było spotkanie samorządowców, na której została podpisana umowa 

pomiędzy nimi. Zapytała jakie jest stanowisko Rady Powiatu w tej sprawie? Czy zostanie 

zwołane w tej sprawie posiedzenie komisji lub temat zostanie poruszony na najbliższej 

Sesji Rady Powiatu, ponieważ dotyczy mieszkańców całego powiatu?    

 

Przewodniczący Rady powiedział, że biorąc po uwagę, iż samorządy Jabłonny, Legionowa   

i Wieliszewa przyjęły stanowisko, podpisane przez radnych, ale nie w drodze uchwały, to 

on również rozważa taką propozycję. Dodał, że jeżeli jest taka wola, to może przygotować 

na najbliższą Sesję treść stanowiska w tej sprawie. Zaznaczył, że temat zostanie jeszcze 

omówiony z Członkami Zarządu.    

 

Pan Wiesław Smoczyński powiedział, że w jego ocenie ten temat jest bardzo trudny, bo 

„każdy z nas chciałby mieć szybką kolej, ale nikt u siebie, a gdzieś ją trzeba 

przeprowadzić”. Zaznaczył, że popiera propozycję Przewodniczącego Rady, który 

zaproponował stanowisko w tej sprawie z możliwością podpisania się, ale bez przyjmowania 

przez Radę Powiatu stanowiska w formie uchwały.    
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Pani Izabela Kownacka powiedziała, że nie chodzi o to, żeby opowiadać się przeciwko kolei 

i mieszkańcy nie chcą, aby ona powstała. Chodzi o to, że mieszkańcy chcą, aby szybka 

kolej została poprowadzona po starym, istniejącym torze. Ponieważ wtedy nie byłoby 

konieczności wyburzania domów, nie byłoby ingerencji w obszary chronione. Zaznaczyła, 

że kolej nie chce przeprowadzić tego po starym torze, tylko chce, aby ten przejazd był         

7 minut szybszy do Gdańska, a to rozwiązanie związane jest z koniecznością wyburzania 

domów. 

 

Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że uczestniczył w spotkaniu w tej sprawie, które 

odbyło się w Jabłonnie. Dodał, że mieszkańcy Chotomowa i Dąbrowy Chotomowskiej, wcale 

nie są zachwyceni koleją po starym torze, ponieważ w tej chwili są 2 tory, a plan który 

został przedstawiony, dotyczący głównie starego toru Gminy Jabłonna, przewiduje,              

że z 2 torów planowana jest rozbudowa do 6 torów, czyli ingerencja w prywatne 

nieruchomości i przewidywane wyburzanie domów. Dlatego mieszkańcy są oburzeni,          

że 13 lat temu była przebudowa, a teraz planowana jest kolejna.     

 

Pan Grzegorz Zbroch odnosząc się do wypowiedzi Prezydenta Miasta Legionowo o tym,       

że planowany pod CSP tunel kolejowy ma mieć długość ok 3 km, stwierdził, że w jego 

ocenie tunel powinien przebiegać w trasie starej kolei przez Legionowo. Wtedy byłby to 

dodatkowy schron dla Miasta Legionowo w przypadku zagrożenia i nie byłoby konieczności 

wyburzania budynków. Nadmienił, że ewentualnie pod ziemią można by było wybudować 

perony, które służyłyby do komunikacji podmiejskiej. Zaznaczył, że przy takim rozwiązaniu 

również Chotomów nie byłby zagrożony wyburzeniami.      

  

 

 

 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie komisji zamknęła Wiceprzewodnicząca Komisji Rozwoju Pani Izabela 

Kownacka.                                                                

 

        Wiceprzewodnicząca Komisji Rozwoju 

 

       Izabela Kownacka 

Protokół sporządziła: 

Agata Szraga 


